خطوات التسجيل للفصل الصيفي 2016/2017
(النسخة المحدثة)
1. سيكون التسجيل لطلبة الكليات لمدة ثلاثة أيام من الثلاثاء 20 يونيو إلى الخميس 22 يونيو 2017 وفق الجدول التالي:
	مدة التسجيل عبر البوابة الالكترونية
	مدة التسجيل داخل الجامعة
	الفئة المستهدفة من التسجيل
	اليوم/

التاريخ

	يبدأ من الساعة 13:30 ظهراً
حتى الأربعاء الساعة 13:29

ظهراً

	لا يوجد
	الطلبة الخريجين :
كلية الاداب ( ما عدا تخصص القانون)

الطلبة الذين انجزوا عدد ساعات )  من 111  الى 120 ) 

تخصص القانون:
الطلبة  الذين انجزوا عدد ساعات )  من 121  الى 130 )

كلية التجارة:

الطلبة الذين انجزوا عدد ساعات )  من 111  الى 120 )

كلية الهندسة:
الطلبة الذين انجزوا عدد ساعات )  من 129  الى 138 )
	الثلاثاء 
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	من الساعة  9:00 صباحاً الى 
 الساعة 14:00 ظهراً
	الطلبة الخريجين 

	الاربعاء
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	يبدأ من الساعة 13:30 ظهراُ
	لا يوجد
	طلبة السنة الرابعة والثالثة
	

	يبدأ من الساعة 14:30 ظهراُ
	لا يوجد
	طلبة السنة الثانية 
	

	يبدأ من الساعة 15:30 ظهراُ
	لا يوجد
	طلبة السنة الأولى 
	

	يبدأ من الساعة 12:00 صباحاً 

إلى الساعة 13:30 ظهراً
	من الساعة 9:00 صباحاً الى  
الساعة 14:00 ظهراً
	جميع الطلبة
	الخميس
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2. يكون التسجيل عن طريق الانترنت من  خلال بوابة الطالب الإلكترونية (DU SIS) في موقع الجامعة du.edu.om لطلبة المنح والبعثات والطلبة الذين أنهوا أمورهم الماليه قبل   انتهاء فترة التسجيل .
3. ستخصص الفترة الأولى من التسجيل للخرجين فقط (9 ساعات معتمدة فما دون ) بعد ذلك سيكون التسجيل متاحاً للجميع وفق الجدول المبين أعلاه .
4. ستكون فترة السحب والإضافة والتسجيل المتأخر يوم الأحد 09 يوليو2017
5. تبدأ الدراسة يوم الأحد 09 يوليو2017 .
6. آخر يوم لسحب الموادW ) ) هو الخميس 03 أغسطس2017 و يخسر الطالب عندها رسوم المادة المسحوبة .
7. آخر يوم للدراسة الخميس 17 أغسطس 2017.
8. ستكون الإمتحانات النهائية من الثلاثاء إلى الخميس  22-24 أغسطس2017 .      
ملاحظات  هامة  :  
1- الفصل الصيفي هو فصل إختياري، وعليه لا تتوفر جميع المساقات لجميع الطلبة، وإنما توفر المساقات للطلبة الخريجين في المقام الأول!
2- على الطالب مراجعة مرشده الأكاديمي قبل نهاية الفصل الحالي لمعرفة المساقات التي يجب/يمكن دراستها في الفصل الصيفي.
3- ينصح الطالب بتسوية أموره المالية قبل بدء فترة التسجيل،  وعند الحاجة لذلك يجب مراجعة قسم المالية.
4- على الطالب التأكد من صلاحية معلومات الدخول على شبكة الداخلية للجامعة (اسم المستخدم وكلمة المرور) وفي حال وجود مشكلة يجب مراجعة مركز شبكة الكمبيوتر في مبنى الإدارة في الطابق الأرضي.
5- يسمح للطالب بتسجيل  6 ساعات معتمدة فقط والأولوية للطلبة الخريجين ولكن يسمح للطالب الذي يتبقى له ما لا يزيد عن 9 ساعات معتمدة  للتخرج  وذلك بعد نتيجة امتحانات الفصل الثاني الحالي بالتسجيل عليها خلال الفصل الصيفي وذلك في حال توفر كل المساقات المطلوبة.
6- يتحمل الطالب المسؤولية عن تسجيل مساقاته الدراسية، لذا عليه التأكد منها قبل وأثناء عملية التسجيل لضمان التسجيل في المساقات الصحيحة . 
Registration Steps for Summer Semester 2016/2017
 (Updated)
The registration period of college students is on Tuesday, Wednesday and Thursday, 20-22 June 2017 according to the following order:
	Date
	Student Passed Credits


	Time of registration Inside university
	Time of registration online

	Tuesday 
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	Graduating Students:
CAAS (except Law students)

Students who passed 111 to 120 Cr.

Law Students:  Students who passed 121 to 130 Cr.
CCBA Students who passed 111 to 120 credits hours

CE Students who passed 129 to 138 credits hours.
	NIL
	Starting from Tuesday 13:30 PM

Till Wednesday 13:29 PM

	Wednesday 21/6
	Graduating Students
	09:00 AM – 14:00 PM
	

	
	Forth  & Third year students
	NIL
	Starting from 13:30 PM

	
	Second year students
	NIL
	Starting from 14:30 PM

	
	First year students
	NIL
	Starting from 15:30 PM

	Thursday

 22/6
	All students 


	09:00 AM – 14:00 PM
	Starting from 00:00 AM
   Till        13:30 PM


1. Registration will be online through the DU SIS link on the DU Website du.edu.om for all sponsored as well as private students who have cleared their financial dues before the end of the registration period.
2. The first period of registration will be for graduating students only (those who have 09 Cr. or less) then will be open for all the students as per the table shown above.
3. Add/Drop and late registration period is on Sunday 09 July 2017.
4. First day of classes is on Sunday 09 July 2017.
5. Last day for course withdrawal (W) is Thursday 03 August 2017. Students lose their withdrawn course registration fee.
6. Last day of classes is Thursday 17 August 2017.
7. Final exams are on Tuesday through Thursday 22-24 August 2017.
IMPORTANT REMARKS!
1. Summer semester is an optional semester! Therefore, many courses will not be offered! The basis in offering courses will be for the need for students who will graduate by the end of the summer semester. Hence, the priority in a course registration will be for graduating students!
2. Students are strongly advised to seek their academic advisors’ advice before the end of the current semester to know what are the courses they should/can register for in the summer semester!
3. Students are advised to clear their financial dues before the registration period and to refer to the Finance Department in case there is a need to.
4. Students are advised also to check the validity of their log-in credentials to the DU intranet and to refer to the Computer and Network Center in case there is a need to.
5. Students are permitted to register for 06 credit hours in the summer semester and the priority in registration is to the graduating students. Students who are left with no more than 09 credits to graduate by the results of the current semester will be allowed to register during summer in the case of the availability of the courses they need.

6. Students hold the responsibility for his/her registration! Therefore, he/she should ensure about what courses to register before the registration and also should ensure about his/her right entry to the system during the online registration!
